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Rector, presidenta del Consell Social, autoritats acadèmiques, professors, graduats, 

famílies i amics, molt bon dia,

És un veritable plaer per a mi tenir l’oportunitat de ser-ne partícip en un dia tan 

especial, el de la cerimònia de graduació. Moltes gràcies per comptar amb mi avui. 

Jo, també, em considero família Pompeu Fabra. Fa ja dinou anys que em vaig gra-

duar, el 1995. Tant de temps, però tan recent encara a la meva memòria! Moltes 

felicitats. El que heu aconseguit és tota una fi ta personal i professional. La Pompeu 

Fabra no és qualsevol universitat, la seva exigència, el seu nivell i prestigi la carac-

teritzen. Així, ho podreu comprovar en el vostre futur immediat. Ser un exPompeu 

és un plus, una manera de tractar els temes, una base sòlida i una marca d’identitat 

que t’obre portes.

Avui és un dia per gaudir. El recordareu tota la vostra vida. Els sentiments són 

extrems i oposats. Per una banda, realització personal, molta felicitat, ganes i es-

perança cap a un futur desconegut i ple d’oportunitats. Per altra banda, també, 

certa nostàlgia, la fi  de la carrera universitària, els amics que no veureu ja cada dia 

i, per què negar-ho, també, una certa manca d’alè davant el ventall d’oportunitats 

desconegudes que s’obre. Quin camí s’ha de seguir?

A mi, em va passar just el mateix: tanta llibertat per triar em semblava molta res-

ponsabilitat; tenia la sensació que no podia fer un pas en fals. Després de donar-li 

moltes voltes, vaig decidir que em volia dedicar a l’advocacia i com que sempre 

m’he sentit atreta pel tema internacional, vaig fer un màster en Dret Comunitari. 

Un cop fi nalitzat, em vaig incorporar a un despatx multidisciplinari, on vaig estar 

cinc anys, exercint a les àrees de laboral, processal civil i penal econòmic. Em va ser 

de gran utilitat per tenir contacte de primera mà amb el món del dret, la realitat 

dels jutjats i l’exigència i necessitats dels clients; però, sobretot, per veure quina era 

realment la meva vocació, la d’advocada laboralista. Sense solució de continuïtat, 

em vaig incorporar a la fi rma internacional d’advocats Baker & McKenzie, a l’àrea 

de laboral, on he estat tretze anys i, mentrestant, he fet un màster en Prevenció de 

Riscos Laborals i he continuat en contacte amb el món universitari col·laborant 

amb la docència. Treballant molt dur, en solitari i en equip, sent business-oriented 
i arribant a entendre què vol el client a les diferents jurisdiccions –que diferent 

és el raonament i advice que volen els clients anglesos i els americans!–, vaig ser 

nomenada sòcia. No obstant això, quan tot semblava consolidat, la fi rma interna-

cional d’advocats, auditors i consultors Grant Thornton em va oferir el repte de 



liderar l’enfortiment de la seva àrea de dret laboral a Espanya. I el vaig acceptar! 

Porto tres mesos aproximadament com a sòcia responsable de l’àrea de laboral, i 

l’experiència està sent realment enriquidora, vibrant i motivadora. Desenvolupar i 

crear és, sempre, molt gratifi cant.

Esteu en el moment de triar i us podeu equivocar. Ser valents no és equivocar-se. 

És aprendre, enriquir-se, adquirir experiències per al futur, desenvolupar recursos 

i habilitats per enfrontar-se al desconegut. Penseu bé què us agrada, què voleu fer, 

quins són els vostres somnis, la vostra vocació. Fer el que t’agrada és una garantia 

d’èxit. El que feu, que sigui amb il·lusió, ganes, empenta. No deixeu d’aprendre; la 

formació no s’acaba mai. No us deixeu contagiar per l’entorn i les notícies sobre el 

panorama complicat que hi ha a l’actualitat. Vosaltres sou el futur i el podeu can-

viar. A més, compteu amb una formació excepcional.

I, una altra cosa, sigueu conscients que teniu molta responsabilitat. La integritat, 

l’ètica i la responsabilitat a l’exercici de la professió que trieu ha d’estar sempre 

ben present. No busqueu els resultats immediats. Avui, més que mai, el Corporate 

Compliance, la responsabilitat social corporativa i la diversitat són una exigència. 

Una empresa i/o uns professionals que no actuen de manera ètica i que no estan 

involucrats amb la societat estan abocats al fracàs. 

El perfi l professional actual és ben diferent al d’abans. Prima una bona base, és a 

dir, una formació sòlida, el domini dels idiomes i les noves tecnologies, acompa-

nyats per una mentalitat pragmàtica, fl exible, adaptada al canvi, amb capacitat 

per relacionar-se, amb una visió global i una capacitat de resposta i reacció rà-

pida. Les estructures són cada cop menys jerarquitzades i menys horitzontals. El 

rendiment es mesura per resultats i no per presència. La capacitat d’integrar-se en 

equips i remar cap al mateix costat és essencial. Per prosperar professionalment, 

t’han de pujar els de dalt però els de sota, també. Si no us guanyeu, dia a dia, el 

respecte i l’admiració de tots, difícilment prosperareu professionalment. 

És veritat que cada cop és més complicat, es requereixen més habilitats i hi ha més 

competència; però no us quedeu petrifi cats per la por. Sigueu valents. Si heu arri-

bat avui fi ns aquí, vol dir que podeu aconseguir el que us proposeu. Teniu, a més 

a més, un avantatge que abans no hi era: les noves tecnologies i les xarxes socials. 

No deixeu d’estar connectats amb la Pompeu Fabra i amb els vostres companys. 

Aprofi teu-vos recíprocament dels vostres coneixements, experiències i relacions. 

Teniu una senya comuna d’identitat, la Pompeu. I, sobretot, sigueu feliços!



Felicitats a tothom, personal docent i familiars inclosos, per haver acompanyat els 

graduats en el viatge d’aquests anys. I, molta sort!


